
Haarlem

Geachte commissieleden,

De Fietsersbond is positief over de uitgangspunten van de SOR. Voor een bereikbare en 
duurzame stad is het noodzakelijk om vol in te zetten op de fiets als belangrijkste vervoermiddel
in de stad, zoals de SOR beoogt. Ook andere hoofdkeuzes zoals het streven naar meer 
verblijfskwaliteit ondersteunen wij.

Wel hebben wij nog steeds grote vraagtekens bij de praktische uitvoerbaarheid van de SOR. 
Veel hangt af van het al dan niet doorgaan van grote ingrepen die óf heel duur en onzeker zijn 
(Kennemertunnel, Velserboog), óf grote maatschappelijke weerstand zullen opleveren (knip 
Kennemerbrug). Ook andere maatregelen zoals het verwijderen van opstelstroken of het 
toekennen van meer groentijd aan fietsers zullen de doorstroming van het autoverkeer 
verslechteren en daarmee veel weerstand opleveren. Een neveneffect kan tevens zijn dat het 
sluipverkeer door woonstraten toeneemt.

Het SOR-team onderschrijft dit ook. De Fietsersbond is niet tegen deze maatregelen, maar wij 
vinden het belangrijk dat u, politiek, weet waar u met de SOR voor kiest. Wij vrezen dat straks in
de projecten veel van de ingrepen politiek geen stand zullen houden bij grote te verwachten 
maatschappelijke weerstand. U kent wellicht nog het debacle met de knip in de Schoterweg. En 
hoeveel extra groentijd is er aan de fiets gegeven sinds de verkeerslichtennota uit 1999 waar 
voetgangers en fietsers ‘op papier’ ook al prioriteit kregen? En wat blijft er van de SOR over als 
de uitgangspunten bij de uitwerking in de projecten worden geschrapt?

Een positievere manier om het fietsgebruik te stimuleren is ontvlechting van fietsroutes. 
Hieraan besteedt de SOR onvoldoende aandacht. Het is bijvoorbeeld goed mogelijk om 
hoofdfietsroutes door woonstraten te realiseren middels de fietsstraat. Daarmee wordt 
nadrukkelijk voor de fiets gekozen, zonder dat dit direct ten koste gaat van de 
autobereikbaarheid. Voor fietsers zijn goede ontvlochten routes aantrekkelijk: geen of weinig 
verkeerslichten, schoner, rustiger en door een interessantere omgeving. Een goede inrichting 
van een dergelijke ontvlochten route is dan wel essentieel, maar juist over fietsroutes door 
woonstraten schrijft de SOR dat fietsvoorzieningen niet nodig zijn. Dat is wat de Fietsersbond 
betreft een gemiste kans. Hier kan Haarlem een voorbeeld nemen aan gemeenten als Utrecht, 
Zwolle en Enschede, die wel met succes inzetten op ontvlechting.

Over de fietskaart in de SOR zijn wij overwegend positief. De introductie van regionale en 
hoofdfietsroutes schept duidelijkheid, ook richting subsidiegevers als de provincie. De SOR 
constateert een aantal terechte ontbrekende schakels, hoewel veel van deze schakels 15 (!) jaar
geleden ook al werden genoemd in het HVVP. Ten opzichte van het HVVP zijn er buiten het 
centrum enkele routes toegevoegd. In het centrum zijn echter veel fietsroutes verdwenen. 
Waarom is de Jansweg geen fietsroute meer op de kaart terwijl dit wel een drukke fietsroute is? 
Ook met het vervallen van de Nieuwe Groenmarkt als fietsroute hebben wij moeite.

Indien u behoefte heeft aan meer informatie of een gesprek dan kunt u contact opnemen met 
Mark Hunting.

Met vriendelijke groet,

namens de Fietsersbond, 

Mark Hunting, mark@komkommerkom.com, Tel. 0642635339
René Rood
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